 fio (= γίνομαι)
Το ρήμα fio - factus sum - fieri σχηματίζει ομαλά τους συντελικούς χρόνους με τη μετοχή factus του ρήματος facio (factus sum, factus eram, factus ero). Άλλωστε το ρήμα fio λειτουργεί και ως παθητικό του facio.
ΠΡΟΣΟΧΗ: Όταν το facio είναι σύνθετο σχηματίζει κανονικά την παθητική φωνή
Π.χ. afficio - afficior, interficio - interficior
Οι τύποι που σχηματίζονται από το ενεστωτικό θέμα κλίνονται σύμφωνα με τη δ΄ συζυγία πλην της υποτακτικής του παρατατικού και του απαρεμφάτου του ενεστώτα που κλίνονται κατά τη γ΄.

	οριστική

	ενεστώτας
	παρατατικός
	μέλλοντας
	παρακείμενος
	υπερσυντέλικος
	συντελεσμένος 
μέλλοντας

	fio
fis
fit
fimus
fitis
fiunt
	fiebam
fiebas
fiebat
fiebamus
fiebatis
fiebant
	fiam
fies
fiet
fiemus
fietis
fient
	factus, -a, -um sum
factus, -a, -um es
factus, -a, -um est
facti, -ae, -a sumus
facti, -ae, -a estis
facti, -ae, -a sunt
	factus, -a, -um eram
factus, -a, -um eras
factus, -a, -um erat
facti, -ae, -a eramus
facti, -ae, -a eratis
facti, -ae, -a erant
	factus, -a, -um ero
factus, -a, -um eris
factus, -a, -um erit
facti, -ae, -a erimus
facti, -ae, -a eritis
facti, -ae, -a erunt

	υποτακτική

	fiam
fias
fiat
fiamus
fiatis
fiant
	fierem
fieres
fieret
fieremus
fieretis
fierent
	










	factus, -a, -um sim
factus, -a, -um sis
factus, -a, -um sit
facti, -ae, -a simus
facti, -ae, -a sitis
facti, -ae, -a sint
	factus, -a, -um essem
factus, -a, -um esses
factus, -a, -um esset
facti, -ae, -a essemus
facti, -ae, -a essetis
facti, -ae, -a essent
	


	προστακτική
Ενεστώτας             Μέλλοντας*

	-
fi
-
-
fite
-
	-
(fito)
(fito)
-
(fitote)

*Μόνο το fitote εύχρηστο σε επιγραφές
	










	










	Απαρέμφατα
	

	ενεστώτα: fieri
μέλλοντα: factum iri  (ως αμετάβατο: futurum, -am, -um esse 

                                                        futuros, -as, -a esse

                                                                       ή  fore)
παρακειμένου: factum, -am, -um esse
                        factos, -as, -a esse
συντελεσμένου μέλλοντα: factum, -am, -um fore
                                           factos, -as, -a fore
	Μετοχή Μέλλοντα: futurus, -a, um (ως αμετάβατο)
Μετοχή παρακειμένου: factus, -a, -um


	Γερουνδιακό: faciendus, -a, -um


To ρήμα fio είναι ημιαποθετικό, ανήκει στην δ΄συζυγία και είναι το πιο πολύπλοκο από τα ανώμαλα ρήματα. Έχει τρεις σημασίες:

1. Γίνομαι: ως παθητικό του facio

2. Αποβαίνω: με αυτή τη σημασία λαμβάνεται ως αμετάβατο

3. Συμβαίνω: με αυτή τη σημασία απαντάται στο γ΄ενικό πρόσωπο μόνο σαν απρόσωπο.π.χ fit ut…., factum est ut…. = συμβαίνει ώστε, συνέβη ώστε
Το ρηματικό θέμα του ρήματος είναι fi- με το οποίο κλίνεται κανονικά. Σχηματίζει όμως και τύπους από τα ρήματα facio και sum.

Από το facio σχηματίζει:

1. Μετοχή Παρακειμένου: factus
2. Παρακείμενο Οριστικής: factus sum και όλους τους χρόνους που παράγονται από αυτόν (factus eram, factus ero, factus sim κλπ)
3. Απαρέμφατο Μέλλοντα: factum iri
4. Γερουνδιακό: faciendus, -a, ndum
Από το sum ως αμετάβατο σχηματίζει: 

1. Μετοχή Μέλλοντα: futurus, -a, um
2. Απαρέμφατο Μέλλοντα:  fore ή futurum, -am, um esse 
